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                                       PROTOKÓŁ  Nr XXVI/09 

                           z sesji Rady Miejskiej w Bobolicach 

                      z dnia 29 stycznia 2009 roku  

 w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bobolicach  
 

Na stan 15 radnych na sesji obecnych było 14 radnych.  

Obrady rozpoczęły się o godzinie 1000 i  trwały do godz. 1330.  

W sesji udział wzięli: 

• radni Rady Miejskiej w  Bobolicach,    

• Pan Sylwester Sobański – Burmistrz Bobolic, 

• Pani Mieczysława Brzoza – zastępca Burmistrza, 

• Pani Krystyna Dobrzańska – sekretarz gminy, 

• Pani Beata Sempołowicz– skarbnik gminy,  

 Dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych gminy: 

• Pan Czesław Wlaźlak – dyrektor ZUKiO w Bobolicach,   

• Pani Jolanta Stępień – kierownik M-GOPS w Bobolicach, 

• Pan Krzysztof Sitarz – dyrektor M-GOK w Bobolicach,  

Zaproszeni goście: 

• Pan Kazimierz Nowak – delegat Izb Rolniczych, 

• Pani Krystyna Bugaj – Wójcik – Radna Rady Powiatu, 

• Pan Andrzej Raczyński – lekarz medycyny, 

• Pani Elżbieta Dygas – pielęgniarka  środowiskowa,  

• Pani Lidia Szymańska – Zespół Ziemia Bobolicka, 

• Pan Wojciech Konieczny – Zespół Ziemia Bobolicka,  

• Pan Witold Sikorski – Run 42, 

• Pan Andrzej Niemczewski – dyrektor ZSP w Dargini, 

• Pani Ewa Sabatowicz – dyrektor Miejsko – Gminnej Biblioteki Publicznej w Bobolicach,   

• Sołtysi. 

 

Sesję  Rady Miejskiej otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan  Zdzisław 

Czarnecki, który przywitał wszystkich przybyłych na obrady. 

 
Przewodniczący  Rady zapoznał  radnych z porządkiem obrad. 
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Proponowany porządek obrad: 

1.Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia  29.12.2008r.  

3. Trybuna sołecka. 

4. Trybuna obywatelska.   

5. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

6a. Prezentacja nowo powołanych dyrektorów jednostek organizacyjnych w gminie Bobolice: 

1) dyrektora Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej w Bobolicach Pani Ewa Sabatowicz  

2) dyrektora Zespołu Szkół Publicznych w Dagini Pan Andrzej Niemczewski 

6b. Zaprezentowanie instytucji, stowarzyszeń i osób prowadzących działalność gospodarczą 

wyróżnionych nagrodą Przewodniczącego i Starosty Powiatu Koszalińskiego „za zasługi dla 

powiatu koszalińskiego” i wręczenie okolicznościowego podziękowania za aktywną promocję 

gminy Bobolice.  

7. Ocena funkcjonowania Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bobolicach w 

2008 roku i zamierzenia na 2009 rok. 

8. Podjęcie uchwał  w sprawach : 

1) zmian w budżecie gminy na 2008 rok,  

2) ustalenia Burmistrzowi Bobolic dodatkowego wynagrodzenia rocznego za 2008 rok,  

3) ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania 

nauczycielom zatrudnionym w przedszkolu i szkołach przez Gminę Bobolice; dodatku 

motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy niektórych innych składników 

wynagradzania, a także wysokości, szczegółowych zasad przyznawania i wypłacania dodatku 

mieszkaniowego, 

4) przyjęcia „Programu Profilaktyki Chorób Układu Krążenia wśród mieszkańców Gminy 

Bobolice w latach 2009 – 2013”, 

5) uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

w Gminie Bobolice na rok 2009,  

6) uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Bobolice na rok 

2009,  

7) upoważnienia do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej,  

8) planów stałych komisji Rady Miejskiej w Bobolicach na rok 2009, 

9) uchylenia uchwał Rady Miejskiej w Bobolicach.   

9. Wolne wnioski.  

10. Zakończenie obrad.  
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Ad.2. Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki stwierdził, że 

protokół z XXV sesji Rady Miejskiej w Bobolicach odbytej w dniu 29 grudnia 2009 roku   

był wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Bobolicach w pokoju nr  24, jak i w 

dniu dzisiejszym na sali obrad. Poinformował, iż do chwili obecnej nie wniesiono uwag oraz 

zaproponował przyjęcie protokołu z XXV sesji Rady Miejskiej w Bobolicach bez 

odczytywania.  

 

Protokół z XXV sesji Rady Miejskiej w Bobolicach został przyjęty przez radnych 

jednogłośnie 14 głosami „za”. 

 
 

Ad. 3. Trybuna sołecka 
W trybunie sołeckiej żaden z obecnych sołtysów nie zabrał głosu.   

 

Ad. 4. Trybuna obywatelska  
W trybunie obywatelskiej głos zabrali:  

1. Pan Andrzej Raczyński lekarz medycyny  – Pan doktor podziękował za umożliwienie mu 

przedstawienia koncepcji i zmian jakie w ochronie zdrowia w tym roku są przewidywane. 

Jeżeli chodzi o ratownictwo medyczne to w dalszym ciągu funkcjonuje ono jak było w 

założeniach poprzednich – jest to zespół ratownictwa medycznego, stacjonujący na miejscu, 

jeżdżący do wypadku, jeżdżący bez lekarza. Do końca tego roku nie przewiduje się zmian w 

tej materii, co będzie w przyszłości to trudno powiedzieć. Bardzo ważnym dla NZOZ jak i dla 

potencjalnych kandydatów do wzywania pogotowia jest fakt, że koledzy, którzy jeżdżą w 

pogotowiu podwyższają kwalifikacje i w tym roku będzie już 3 ratowników z wyższym 

wykształceniem bo ci 3 panowie kończą studia trzyletnie w Słupsku (Pan Wróbel, Pan 

Malczewski, Pan Zblewski) czyli na 5 ratowników 3 będzie z wyższym wykształceniem 

jeżdżącym tu na stałe. Jeżeli chodzi o rehabilitację medyczna to pozostaje tak jak jest, jest 

dostępna dla wszystkich – nie tylko zapisanych tu w Bobolicach, ale dla każdego mieszkańca 

miasta i gminy Bobolice lub też innych okolicznych miejscowości tak jak z Wierzchowa. W 

Bobolicach nie ma kolejek jak można się z tym spotkać w innych miejscowościach, gdzie są 

oczekiwania na rehabilitację, a u nas robi się to na bieżąco. Z kolei jeżeli chodzi o 

podstawową opiekę zdrowotną to Pan doktor powiedział o dwóch aspektach działalności 

NZOZ – jedna to są realizowane programy, a druga to kwestie personalne. Jeżeli chodzi o 

programy i o to co jest robione. Wspólnie z różnymi instytucjami i podmiotami organizowane 

jest dodatkowo kilka projektów, pierwszy wspólnie z Urzędem Miasta i Gminy dzięki 
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życzliwości Państwa Burmistrzów realizowane są szkolenia z zakresu ratownictwa 

medycznego. Idea tego całego projektu jest taka, że każdy człowiek, który kończy gimnazjum 

na terenie miasta i gminy Bobolice (w szkołach: Bobolice i Dargiń) umie udzielać pierwszej 

pomocy w sytuacji zanim dojedzie karetka pogotowia ratunkowego i nie boi się, i wie jak się 

zachować. Jest to zdaniem organizatorów czyli Pana i Pani Burmistrz oraz Pana doktora 

Raczyńskiego rzecz niezmiernie ważna, żeby ludzie wchodzący w życie mieli tę podstawową 

wiedzę, która nie wiadomo komu może się przydać, oby nikomu nie musiała się przydać, ale 

najczęściej jest tak, że ona się przydaje. Do zeszłego roku było tak, że dotyczyło to tylko 

młodzieży z gimnazjum w Bobolicach, a od nowego roku zostało rozszerzone o gimnazjum w 

Dargini. Ten program dopóty dopóki będzie wola wspierania przez Urząd będzie realizowany. 

Finansowany jest przez Urząd Miasta i Gminy w Bobolicach oraz przez pieniądze prywatne 

NZOZ w Bobolicach. Program realizowany jest przez Pana Wróbla, który jest ratownikiem i 

instruktorem ratownictwa i takie programy realizuje w Człuchowie i innych miejscowościach 

oraz przez Pana Tomasza Zblewskiego, który mu w tym dzielnie pomaga. Młodzież bardzo 

chętnie uczestniczy w takich zajęciach i żeby tak chciała uczestniczyć w zajęciach innych 

szkoleń byłoby cudownie. Ale ponad 90% młodzieży szkolnej, która jest objęta tym 

programem uczestniczy z własnej nie przymuszonej woli, bo to nie są zajęcia obowiązkowe. 

Drugim taki przedsięwzięciem, który realizowany jest przez NZOZ „Asklepios” w ramach 

podstawowej opieki medycznej to jest program diabetologiczny. 3 lata temu nastąpiły 

porozumienia z Panią docent Majkowską, która jest konsultantem regionalnym ds. 

diabetologii, z lekarzem Panem doktorem Rysiem, który przyjmuje w poradni specjalistycznej 

w Koszalinie i z firmą No Boris, która finansuje ten projekt, chodzi tu o to, żeby umożliwić 

osobom, które z różnych powodów niekoniecznie leczą prawidłowo cukrzycę większą 

dostępność do badań i do lekarza specjalisty. Niestety w przypadku cukrzycy bywa tak, że 

ona nie boli tylko się na nią umiera, a właściwie z powikłań cukrzycowych. I część ludzi 

lekceważy sobie fakt, że ta cukrzyca jest i, że jest niewyrównana. Programem objęte są osoby, 

które mają niewyrównaną cukrzycę, te osoby, które mają wyrównaną cukrzycę i wiedzą o co 

chodzi, jeżdżą na konsultacje do diabetologa, korzystają z usług naszych lekarzy to tutaj nie 

ma jakby problemu. Problemem jest ta grupa, kilkadziesiąt osób na 360, które mają w naszym 

obszarze działania cukrzycę, które z różnych powodów nie korzystają z usług konsultacji. I 

dla tych ludzi stworzona została taka możliwość, że badania są wykonywane dodatkowo 

specjalistyczne na miejscu i raz na kwartał przyjeżdża Pan doktor Ryś, który konsultuje tych 

pacjentów. Wczoraj została podpisana umowa na kolejny rok, żeby dalej ten program był 

realizowany i dotyczy tej grupy ludzi, którzy nie mogą lub nie chcą korzystać z usług 

diabetologa. Po dwóch latach tego programu mamy pozytywne efekty o 1 punkt procentowy 

 



 5 

spadł poziom hemoglobiny glikowanej, czyli takiego wskaźnika, który mówi o wyrównaniu 

bądź niewyrównaniu cukrzycy średnią u tych ludzi. O 25% wg danych statystycznych 

grożenie zawałem, udarem mózgowym i nagłym zgonem u tych ludzi się zmniejszyło. 

Program ten jest cały czas realizowany. Kolejnym programem jest program profilaktyki 

gruźlicy mający na celu zmniejszenie ilości osób chorujących na gruźlicę oraz zwiększenie 

wczesnego wykrywania gruźlicy. Panie pielęgniarki ankietują osoby z grup zwiększonego 

ryzyka, są to osoby, które nadużywają alkoholu i palą ogromne ilości papierosów, które mają 

bardzo złe warunki lokalne i życiowe bo w takich sytuacjach najczęściej zaczyna się ta 

gruźlica. Panie pielęgniarki realizują ten program od zeszłego roku, a o efektach będziemy 

mogli mówić po kilku latach bo jest to program długofalowy. Kolejnym programem jest 

program profilaktyki chorób układu krążenia wynikające z tego problemy i komplikacje, 

program realizowany jest już z kolei 8 rok. Dwa dni temu doszło do sfinalizowania programu, 

który ma na celu zwiększenie wczesnego wykrywania chorób nowotworowych płuc, 

dokładniej chodzi o raka płuc. Zostało podpisane porozumienie z Panią doktor Wasilewską, 

która jest szefową wojewódzkiego zespołu gruźlicy i chorób płuc i Panem Starosta 

Koszalińskim, który również w tym uczestniczy. Idea tego programu jest taka, żeby 

pielęgniarki rodzinne trafiały do wszystkich osób z grup zwiększonego ryzyka, czyli do 

palaczy tytoniu wszystkich, osób powyżej 45 roku życia wszystkich, do wszystkich osób u 

których stwierdzono chorobę układu krążenia, cukrzycę z ankietami. Ankiety później są 

analizowane przez lekarzy pulmonologów i ci lekarze będą przyjeżdżali w umówionych 

terminach, żeby na zaproszenie pacjentów, którzy są ocenieni, że są już ryzykowni będą ci 

ludzi proszeni i będą u nich wykonywane bezpłatne badania radiologiczne, gaskostropowe w 

zależności od tego co będzie potrzeba. Chodzi o to żeby ludzie nie umierali na raka płuc jako 

zasadę tylko żeby zwiększyć tę wczesną wykrywalność, gdzie szanse na przeżycie są 

znacznie większe. Jest to rzecz zupełnie nowa, projekt rozpisany jest na 3 lata, po upływie 3 

lat okaże się czy będzie kontynuowany. Projekt realizowany jest przez zespó ł, który pracuje w 

ośrodku. Oczywiście w dalszym ciągu realizowany jest program – wczesne wykrywanie 

chorób nowotworowych genetycznie uwarunkowanych, dotyczy to osób, które dochodzą do 

naszej populacji bo pierwsze ankietowanie było już prowadzone. Pan Raczyński powiedział, 

że mówi o tych wszystkich projektach ponieważ nie są one w umowach z NFZ i nie musi być 

to robione, ale jest realizowane ze względu na taką potrzebę, jest bezcenne i ma służyć 

wszystkim. Programy realizowane są przez pielęgniarki rodzinne, które cały czas kształcą się 

i podnoszą swoje kwalifikacje. Doktor Raczyński powiedział, że jest na etapie kończenia 

rozmów z lekarzami specjalistami pediatrami i najprawdopodobniej od marca lub kwietnia, że 

będzie taka sytuacje, że 3-5 dni w tygodniu będzie przyjmował lekarz specjalista pediatra 
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nieodpłatnie dla pacjentów ubezpieczonych w NFZ. Będą to lekarze specjaliści pracujący na 

stałe w szpitalu z II stopniem specjalizacji specjalnej. Docelowo być może w przyszłości Pani 

doktor Stanisławska będzie przyjmowała na miejscu również nieodpłatnie w ramach 

ubezpieczenia z NFZ. Pan Raczyński poinformował, że Pani doktor Cygal od marca lub 

kwietnia nie będzie pracowała przez pewien okres czasu lub nie wiadomo jak długo. Zamiary 

są takie, że zanim Pani doktor odejdzie to żeby lekarze pediatrzy przyjmowali na miejscu i 

wdrożyli się do pracy, żeby było tak, że nie ma luki  żadnej bo byłoby dwóch lekarzy 

rodzinnych i zespół lekarzy pediatrów przyjmujących dzieci. Przy czym dla pacjentów nie 

będzie się to wiązało z żadną zmianą, nie będzie przepisywania tylko jeżeli będzie ochota 

skorzystania z wizyty u lekarza pediatry ze swoim dzieckiem to taka możliwość będzie, ale 

również można skorzystać z wizyty u lekarza rodzinnego także z dzieckiem. Pan doktor 

powiedział, że to tyle informacji, które chciałby przedstawić – ale poprosił o zadawanie 

pytań.   

 

Ad.5. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami. 

Sprawozdanie w okresie między sesjami, przedstawił Pan Sylwester 

Sobański  Burmistrz Bobolic, powiedział, że 29 grudnia kiedy odbyła się ostatnia sesja 

Rady Miejskiej w Bobolicach w 2008 roku został poinformowany, że firma, która wygrała 

przetarg na zakup działki, którą mamy w Szczecinie na kwotę 3 mln 150 tyś. zł, jest to firma 

deweloperska wycofała się z podpisania aktu notarialnego. W związku z tym zmuszeni 

byliśmy do powiadomienia o drugim terminie podpisania akty notarialnego, który miał odbyć 

się 16 stycznia 2009 roku – firma ta również się nie zgłosiła. W związku z tym przystąpiliśmy 

do opracowania nowego przetargu na tę działkę, której wartość nadal jest 3 mln zł, okres 

przetargu będzie trwał 2 miesiące. I w zależności od tego jak odbędzie się ten przetarg okaże 

się jakie będą dalsze postępowania. Nie podpisanie tego aktu notarialnego okazało się 

wielkim zaskoczeniem ponieważ budżet na 2009 rok planowany był dużo wcześniej i te 3 mln 

złotych zostały ujęte. Wszystko zależy od tego czy uda się sprzedać tę działkę i czy będą 

musiały zajść jakieś zmiany w budżecie. Póki co wadium, które wpłaciła firma na tę działkę 

300 tyś. zł zostało przejęte przez Urząd Miejski. 9 stycznia odbyło się spotkanie 

zorganizowane w byłym Urzędzie Wojewódzkim w Koszalinie z okazji 10-lecia powstania 

powiatu koszalińskiego. Na spotkanie to zostali zaproszeni byli starostowie powiatu 

koszalińskiego oraz wiele osób zasłużonych dla powiatu koszalińskiego. Z naszego miasta i 

gminy na wniosek Urzędu Miejskiego w Bobolicach nagrodę odebrało 5 – ciu przedstawicieli 

firm i instytucji, którzy będą zaprezentowani na dzisiejszej sesji. 14 stycznia Urząd Miejski 
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odwiedzili domownicy ŚDS „Odnowa” w Bobolicach, którzy chcieli zapoznać się z pracą 

urzędu, odwiedzili wszystkie stanowiska pracy. Pan burmistrz osobiście musiał odpowiadać 

na bardzo różne pytania dotyczące pracy urzędu jak również funkcję jaką pełni burmistrz. 

Pytania były bardzo różne jedne mniej, drugie bardziej ważne, ale na wszystkie należało 

odpowiedzieć. 16 stycznia Pan burmistrz wspólnie a Panią burmistrz odbyło się spotkanie z 

przedstawicielami firmy polsko – niemieckiej w sprawie budowy biogazowi w Bobolicach, 

która zaopatrywała by w gaz halę sportową, budowane gimnazjum oraz mieszkańców 

przyległego osiedla. Podobna inwestycja budowana jest w gminie Grzmiąca. Pan burmistrz 

skontaktował się z wójtem Panem Sysko i uzyskał informacje, że w umowie jaka oni 

podpisali zastrzegli sobie, że gaz ten ma być o 30% tańszy od gazu, który jest dotychczas 

doprowadzany. Grupa radnych z Grzmiącej pojechała do Niemiec zobaczyć taką biogazownię 

i została ona przyjęta przez nich. W trakcie naszych rozmów przedstawiciele tej firmy 

również są w stanie zorganizować taki wyjazd o ile radni wyrazili by chęć zapoznania się z tą 

inwestycją. W Odpowiednim czasie radni zostaną poproszeni o udział w takim spotkaniu. Na 

chwilę obecną wizualizacja takiej biogazowi jest prezentowana na naszej stronie internetowej.  

Taka biogazownia będzie wybudowana w Grzmiącej i taka jest w Niemczech i być może taka 

sama powstałaby w Bobolicach. Decyzja o budowie takiej biogazowi zapadnie dopiero po 

przeanalizowaniu wszystkich związanych z korzyściami ekonomicznymi dla naszej gminy.       

Pani Mieczysława Brzoza, zastępca Burmistrza Bobolic powiedziała, że złożone 

zostały wioski do fundusz polsko – litewskiego na otrzymanie funduszy na wymianę 

młodzieży polsko - litewskiej, który umożliwia nam finansowanie przyjęcia większej grupy 

osób u nas w Polsce czy wyjazd naszej młodzieży na Litwę. Współpraca trwa już od 2003 

roku. W ubiegłym roku uzyskaliśmy jeden taki wniosek, przyjęliśmy grupę ponad 20 osób, 

składane były kolejne dwa wnioski i jest pozytywne rozpatrzenie obu wniosków. Jeden 

wniosek jest pt. „Klucze do wspólnych wrót”, jest to projekt, który wiąże się z przyjazdem 

grupy młodzieży 13 osobowej w wieku od 13 do 22 lat. Przez 6 dni będzie u nas przebywała 

młodzież litewska, która wspólnie z młodzieżą polską będzie uczestniczyć w takich różnych 

działaniach mające na celu poznanie historii, kultury, teatru, sztuki, filmu, folkloru. 

Przybliżone zostaną tradycje i stworzona możliwość zaprezentowania bogactwa kultury 

Polski na Litwie i litewskiej w Polsce. Czas pobytu tej młodzieży jest to 13 osób z Litwy i 13 

Polaków razem 26 osób, 6 dni, wartość projektu 9,504 euro i jest 100% finansowane 

funduszu polsko – litewskiego. Drugi projekt na który uzyskaliśmy dofinansowanie wiąże się 

z wyjazdem młodzieży Polskiej do Jaszun na Litwę. Jest to projekt pod nazwą „Taneczna 

podróż z wehikułem czasu” również ten wniosek składał M-GOK. Wyjazd na Litwę odbędzie 

się w okresie od 25 sierpnia do 30 sierpnia. Wartość projektu 6,285 euro z tego środki własne 
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to 10%. Kolejna sprawa o której powiedziała Pani burmistrz to, że został ogłoszony po raz 

pierwszy w tym roku przez Polski Komitet Olimpijski w Warszawie taki konkurs o nazwie 

Gminnes Oskary Sportowe. Jest to pierwsza edycja tego konkursu, który pilotuje Pan Jacek 

Liszewski. Tegoroczny konkurs jest początkiem promowania przez gminy na terenie Polski 

swoich działań w zakresie sportu, turystyki i rekreacji. Jako gmina Bobolice wytypowane 

został w dowód wyróżnienia: reprezentacja uczestników Klubu Sportowego Olimpia i TTKF 

Bobolice, UKS Olimpia – kategoria sport osób niepełnosprawnych, kategoria najsłynniejszy 

sportowiec wytypowany został zawodnik LKS Radew Andrzej Szewczyk, w kategorii 

gminny działacz sportowy, nauczyciel, trener sportowy wytypowany został Pan Henryk 

Kowalski prezes UKS Olimpia, kategoria rekreacja osób starszych tu są dwa złożone projekty  

TKKF Bicykl, w kategorii gminna inwestycja sportowa – tu wytypowana została nasza hala 

widowiskowo – sportowa wraz z kompleksem boisk. W tych kategoriach złożonych zostało 8 

wniosków do 25 marca mają być rozstrzygnięte te wnioski. Kolejna sprawa o której 

powiedziała Pani burmistrz to, że świetlice w Kłaninie i Kurowie od długiego czasu czekają 

na swoje remonty. Z roku na rok przedłużała się procedura na nabór wniosków do tych 

projektów, ale ruszył program dotyczący obszarów wiejskich na lata 2007 – 2013 „Odnowa 

wsi” i w ramach tego działania zostaną złożone wnioski na dwie świetlice Kłanino i Kurowo 

na wartość ok. 600 tyś. zł, te wnioski składa M-GOK, Urząd Miejski składa wniosek na 

zagospodarowanie placu na ulicy Dworcowej – jest to plac rekreacyjny na razie 

zagospodarowany domowymi sposobami, ale chcemy żeby to był plac z prawdziwego 

zdarzenia z muszlą koncertową, zadaszony, w okolicach skate park. Kolejnym tematem były 

ferie zimowe, które zaczęły się od 19 stycznia do 30 stycznia. Ferie przebiegały w szeroko 

rozszerzonej skali, organizatorem w mieście był M-GOK, Szkoła Podstawowa w Bobolicach i 

świetlica socjoterapeutyczna. Frekwencja była bardzo wysoka. Niezależnie od tego UKS 

Olimpia prowadzi zajęcia. Organizowane są również ferie w Szkole Podstawowej w Kłaninie, 

ZSP w Dargni, w świetlicach: Gozd, Kurowo, Krępa, Porost, Głodowa, Chmielno, Dargiń. 

Organizowane są również wyjazdy na basen, lodowisko, wyjazdy dzieci z terenu na Orlik, po 

to żeby pokazać tym dzieciom jak to funkcjonuje. Kolejnym tematem o którym powiedziała 

Pani burmistrz to kontrola umów na odbiór nieczystości stałych. Straż Miejska zajęła się 

kontrolą umów tych, którzy mają punkty handlowe oraz osób fizycznych. Kontrola zaczęła 

się 23 października 2008 i trwała do 10 stycznia 2009, gdzie Straż Miejska skontrolowała 

łącznie 62 podmioty gospodarcze w tym 36 podmioty prowadzące działalność gospodarczą 

głównie są to punkty handlowe, to oni najwięcej tych odpadów produkują i 26 osób 

fizycznych. Zdarzał się takie sytuacje, że umowy nie były podpisane i po pierwszym taki 

stwierdzeniu faktu nie było kar, był termin na podpisanie umów, jest taka informacje, że były 
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rekontrole i na chwilę obecną umowy zostały podpisane. Niektórzy handlowcy zostali 

zmuszeni do tego, żeby jedna zmienić umowę na większą pojemność tych pojemników do 

których te swoje nieczystości odprowadzają. Na terenie wiejskim Straż Miejska kontroluje 

tygodniowo dwie mniejsze miejscowości lub jedną większą. Natomiast w samych Bobolicach 

będzie to realizowane ulicami. Pani burmistrz powiedziała, że posiadamy wykaz osób, które 

nie podpisały umów lub zrezygnowały i od tych osób zaczną się kontrole. Pani burmistrz 

powiedziała, że unormowała się sytuacja ze śmieciami, które znajdowały się przy dużych 

pojemnikach np. przy ul. 1-go Maja, po tym jak te pojemniki zostały zabrane. Pamiętamy też, 

że każdy mieszkaniec może otrzymać worki na selektywną zbiórkę odpadów. W związku z 

tym decyzja o wycofaniu pojemników z miejsc publicznych była jednak trafna. Należy 

pamiętać, że w aptece funkcjonuje punkt zbioru przeterminowanych leków. Mamy podpisaną 

umowę z firmą, która odbiera te przeterminowane leki. Baterie i telefony komórkowe są 

zbierane w szkołach. W ZUKiO w dalszym ciągu zbierane są odpady niebezpieczne i 

wielkogabarytowe. W dalszym ciągu będzie utrzymana akcja zbierania od mieszkańców 

odpadów wielkogabarytowych przez firmy wywożące odpady. Na terenie wiejskim też jest 

sytuacja opanowana, sołtysi mają do dyspozycji worki na śmieci oznakowane, tu wywozi 

odpady firma PGK Koszalin. Pani burmistrz powiedziała, że starają się ruszyć z kontynuacją 

robót wykończeniowych na budynkach gimnazjum, przygotowywana jest w tej chwili 

specyfikacja pod przetarg, jest już na ukończeniu i niebawem przetarg na kontynuację robót 

będzie już podany do publicznej wiadomości. Niezależnie od tego został złożony wniosek do 

PFRON na dofinansowanie budowy pod kątem dostosowania osób niepełnosprawnych. 

Wniosek opiewa na 1 mln złotych i przeszedł całą ocenę formalną. Należy czekać na decyzję 

sejmiku województwa zachodniopomorskiego bo to uchwałą sejmiku poszczególne pieniądze 

gminą są przyznawane. Ostatnim tematem były środki z POKAL – u, które będzie miał do 

dyspozycji M-GOPS, kwota została przyznana jest to projekt, który realizowany jest w 

partnerstwie ze Starostwem Powiatowym. Środki jakie mamy przyznane na ten rok to 196, 

785 zł.     

 

Ad. 6. Interpelacje i zapytania radnych 

Radny Pan Janusz Koczkodaj  –zapytał kto będzie finansował budowę biogazowi i jak 

rozkładają się koszty.  

Odpowiedzi udzielił Pan burmistrz mówiąc, że spółka finansuje w 100% budowę takiej 

biogazowi, bo właściwie ona będzie dystrybutorem tego gazu. Po stronie Gminy będzie 

jedynie pomoc w wyznaczeniu miejsca i sprzedaż działki, na której oni chcieliby tę 

biogazownię umiejscowić. Powierzchnia działki to około 2 ha.  
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Radny Pan Zdzisław Strzelczak – zapytał skąd będziemy mieli materiał do biogazowi. 

Odpowiedzi udzielił Pan burmistrz mówiąc, że będą to wszystkie odpady biologiczne, które 

ulegają fermentacji będą przeznaczone do fermentacji w kotłach fermentacyjnych oraz 

kiszonka z kukurydzy. Spółka zabezpiecza i podpisuje umowy z producentami kukurydzy    

 

Ad.6a. Prezentacja nowo powołanych dyrektorów jednostek 

organizacyjnych w gminie Bobolice  
Pan przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że od 1 stycznia 2009 roku mamy nowo 

powołanych dyrektorów na stanowisko dyrektora Miejsko – Gminnej Biblioteki Publicznej w 

Bobolicach oraz Zespołu Szkół Publicznych w Dargini.   

Jako pierwsza głos zabrała Pani Ewa Sabatowicz – dyrektor Biblioteki w Bobolicach. Pani 

dyrektor powiedziała, że bardzo chciała podziękować za okazanie zaufania powierzając jej te 

stanowisko. Swoją karierę zawodową zaczynała w Bobolicach 14 lat temu w bibliotece. 

Pracowała w Koszalińskiej Bibliotece Publicznej w dziale bibliografii regionalnej. W 2004 

roku została powołana na stanowisko kierownika filii nr 9 Koszalińskiej Biblioteki Publicznej 

i do końca 2008 roku tam pracowała. Jest absolwentką studium bibliotekarskiego, jak również 

jest absolwentką Instytutu Informacji Naukowej Studiów Ideologicznych Uniwersytetu 

Warszawskiego. W swojej pracy w Bibliotece w Bobolicach, którą kiedyś tworzyła chciała by 

przede wszystkim zacząć od uporządkowania baz komputerowych po to żeby jak najszybciej 

udostępnić je czytelnikom. Odnowy potrzebuje również księgozbiór. Pani dyrektor 

powiedziała, że chciałaby nawiązać współpracę ze wszystkimi szkołami oraz przedszkolem, 

po to, żeby w jak najszerszym zakresie upowszechniać czytelnictwo jak również wprowadzać 

nowe elementy czytelnictwa. Doskonałym sposobem na upowszechnianie czytelnictwa 

młodzieży gimnazjalnej jest program, który nazywa się „Moda na czytanie”. Rzecz polega na 

tym, żeby na spotkania z młodzieżą zapraszać pisarzy, psychologów i pedagogów gdzie 

zajęcia mogą odbywać się w każdej bibliotece. Dużym znaczeniem dla Pani dyrektor byłoby 

rozpoczęcie współpracy a w zasadzie upowszechnianie czytelnictwa, a w zasadzie objęcia 

patronatem biblioteki ludzi dorosłych, czytelników. Ponieważ w przyszłym roku będziemy 

obchodzić 670-lecie miasta Pani dyrektor chciałby opracować bibliografię Bobolic, część 

materiałów jest już zebrana, bibliografia obejmowałaby lata 1945-2000, obecnie zebranych 

materiałów jest do roku 1990, ale Pani dyrektor obiecała, że na uroczystości główne 

obchodów miasta postara się wydać w formie książki taką bibliografię. Będzie to prezent dla 

miasta. W tym roku obchodzone jest 60-lecie biblioteki i Pani dyrektor powiedziała, że 

chcieliby zorganizować te uroczystości w tygodniu bibliotek, który rozpoczyna się od 8 maja 

 



 11 

i trwa do 15 maja. Zostaje opracowywany scenariusz tych uroczystości i uda się to wszystko 

przeprowadzić.  

Następnie głos zabrał Pan Andrzej Niemczewski Dyrektor ZSP w Dargini. Pan dyrektor 

powiedział, że dla większości obecnych osób jest osobą nieznaną i pozwolił sobie krótkie 

przedstawienie swojej osoby. Ukończył Politechnikę Koszalińską na wydziale mechanicznym 

i bezpośrednio po ukończeniu studiów Pan dyrektor rozpoczął pracę w Szkole Rolniczej w 

Tychowie jako nauczyciel przedmiotów zawodowych. Następnie przez 9 lat tworzył, 

modernizował i kierował warsztatami szkolnymi w tej szkole. Kolejne lata to zmiana profilu 

szkoły, odejście od kształcenia zawodowego i przejście w kierunku kształcenia 

ogólnokształcącego i jest to okres intensywnej nauki dla Pana dyrektora. Ostatnie dwa lata 

2006-2008 Pan Niemczewski pełnił funkcję zastępcy dyrektora Zachodniopomorskiego 

Ośrodka Doradztwa Rolniczego w Barzkowicach, gdzie był bezpośrednio odpowiedzialny za 

oddział Koszalin i Terenowe Zespoły Doradców położone we wszystkich powiatach dawnego 

województwa koszalińskiego. Od 1 stycznia br. pełni funkcję Dyrektora Zespołu Szkół 

Publicznych w Dargini. Cel jaki sobie Pan Dyrektor postawił to, żeby stworzyć takie warunki, 

żeby dzieci mogły dokonywać wszechstronnego i systematycznego swojego rozwoju. Bieżąco 

chciałyby postawić na podniesienie wyników nauczania oraz integrację z lokalnym 

środowiskiem. Od 1 marca w budynku szkoły będzie działała  świetlica środowiskowa. W 

okresie ferii został zorganizowany czas wolny dla dzieci, które wyraziły taką chęć. W lutym 

odbędzie się zabawa walentynkowa. Po godzinach udostępniana jest sala gimnastyczna. Pan 

dyrektor powiedział, że będzie się starał na bieżąco informować o swoich działaniach.  

   

 

Ad.6b. Zaprezentowanie instytucji, stowarzyszeń i osób prowadzących 

działalność gospodarczą wyróżnionych nagrodą Przewodniczącego i 

Starosty Powiatu Koszalińskiego „za zasługi dla powiatu koszalińskiego” i 

wręczenie okolicznościowego podziękowania za aktywną promocję gminy 

Bobolice.   

 
Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że w dniu 9 stycznia 2009 roku na spotkaniu 

noworocznym u Starosty Koszalińskiego wyróżnienia otrzymali: Towarzystwo Ekologiczno – 

Kulturalne, Zespół Ziemia Bobolicka, Run 42, Firma Contema, Gospodarstwo Państwa Lidii i 

Franciszka Łobockich. Wyróżnionym zostały wręczone okolicznościowe podziękowania za 
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aktywną promocję gminy Bobolice. Zrobione zostały wspólne pamiątkowe zdjęcia. 

Wyróżnienia otrzymali: 

- Towarzystwo Ekologiczno – Kulturalne, w imieniu TEK-u wyróżnienie odebrał Pan Janusz 

Koczkodaj,  

Pani burmistrz Mieczysława Brzoza zaprezentowała TEK, mówiąc, że  nazwa Towarzystwa 

określa główne kierunki działalności programowej. Są to: szeroko pojmowana ekologia oraz 

kultura, przede wszystkim kultura regionalna. Ekologia bada przyrodnicze uwarunkowania 

egzystencji ludzkiej, wzajemne relacje między społeczeństwem i przyrodą, natomiast kultura 

obejmuje całokształt dorobku materialnego i duchowego społeczeństwa. W przyjętym 

Statucie zostały sformułowane następujące cele działalności: 

• działania na rzecz rozwoju kultury, oświaty i ochrony środowiska człowieka i 

zasobów naturalnych, 

• upowszechnianie w społeczeństwie wiedzy historycznej, przyrodniczej oraz o 

procesach społeczno - ekonomicznych zachodzących na ziemi bobolickiej, 

• wskazywanie zagrożeń ekologicznych w środowisku przyrodniczym subregionu i 

wpływanie na jego prawidłowe kształtowanie i wykorzystania,  

• popieranie amatorskiego ruchu artystycznego,  

• podnoszenie wiedzy i popierania wysiłków naukowych członków i sympatyków 

Towarzystwa. 

 Powyższe cele realizowane są poprzez odczyty, seminaria, wystawy, publikacje, 

filmy, spotkania z naukowcami i ciekawymi ludźmi. Stosownie do swoich możliwości 

Towarzystwo propaguje je w społeczeństwie zarówno naszego regionu, jak i poza nim. 

Przedmiotem zainteresowań Towarzystwa jest ochrona krajobrazu Pojezierza 

Zachodniopomorskiego, w tym najbliższego obszaru polanowsko – szczecineckiego. 

Towarzystwo Ekologiczno – Kulturalne w Bobolicach konsekwentnie zabiega, aby 

znajdujące się na tym terenie perły natury zostały objęte ochrona prawną i zarazem 

popularyzuje ich obecność w społeczeństwie. 

 Wyróżnić trzeba przede wszystkim osobę Pana Janusza Koczkodaja, który przez 

ostatnie dziesięciolecie pełni funkcję prezesa Towarzystwa Ekologiczno-Kulturalnego  

 TEK współpracuje z Nadleśnictwem Bobolice, którego wielu pracowników jest 

członkami Towarzystwa, które zawsze może liczyć na pomoc organizacyjną, techniczną, a w 

przypadku tworzenia wspólnych przedsięwzięć, na wsparcie finansowe ze strony 

Nadleśnictwa. 

 Zarząd Towarzystwa zabiegał o poparcie swych ideałów wśród naukowców, przez 

samorządy terytorialne, organizacje pozarządowe i instytucje zajmujące się ochroną 
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środowiska. Od 1994 roku nawiązał sporo kontaktów, m.in. z pracownikami naukowymi 

Akademii Rolniczej w Szczecinie, następnie z katedrą botaniki Uniwersytetu Jagiellońskiego, 

Wrocławskiego, Szczecińskiego, Akademii Rolniczej w Poznaniu. Naukowcy tych uczelni 

występują z referatami na sesjach naukowych Towarzystwa, oraz służą radą i pomocą w 

staraniach o ochronę lokalnych zasobów środowiska. 

 Towarzystwo Ekologiczno-Kulturalne współpracuje również z organizacjami z 

Niemiec, Belgii oraz Szwecji wymieniając się doświadczeniami oraz wspierając się w 

przygotowaniu planowanych przedsięwzięć. 

            Działalność Towarzystwa nie jest ukierunkowana jedynie na propagowanie ochrony 

środowiska. Zakres działalności obejmuje także działalność kulturalną, organizowanie 

przeróżnych kursów, które na celu mają wszechstronny rozwój członków Towarzystwa 

Ekologiczno-Kulturalnego. 

            Towarzystwo promując postawy proekologiczne i prospołeczne, rozsławia nie tylko 

ziemię bobolicką, ale także udziela się czynnie w rozwoju powiatu koszalińskiego.  

 

- Zespół Ziemia Bobolicka, w imieniu Zespołu wyróżnienie odebrali Pani Lidia Szymańska i 

Pan Wojciech Konieczny, Pani burmistrz Mieczysława Brzoza przedstawiła charakterystykę 

Zespołu mówiąc, że Ziemia Bobolicka jest lokalnym zespołem pieśni i tańca. Łączy trzy inne 

zespoły folklorystyczne. Pierwszy z nich to Kapela Ludowa, która była wielokrotnym 

laureatem wojewódzkich przeglądów zespołów folklorystycznych, które odbywały się w 

Darłowie, Mielnie, Połczynie Zdroju i Drawsku Pomorskim. Drugim zespołem z wieloletnimi 

tradycjami są Starościny, które rozsławiły Bobolice w Polsce i za granicą. W związku z 

koniecznością dzielenia się dziedzictwem z młodszymi pokoleniami do zespołu dołączyła 

dziecięca grupa tańca ludowego Thalia. 

             Ziemia Bobolicka jest laureatem przeglądów folklorystycznych, m.in. w Drawsku 

Pomorskim, Czarnem i Tychowie. Zespół czterokrotnie uczestniczył w Peenefest, podbijając 

serca niemieckiej publiczności. 

 Otrzymanie w 2008 roku certyfikatu ,,Najlepsze w Polsce” IX edycji Konkursu 

Konsumenckiego Jakości i Usług w Polsce jest ogromnym wyróżnieniem oraz zaszczytem dla 

zespołu, który tak pięknie potrafi rozsławić nasze miasteczko i całą okolicę. 

             Działalność zespołów takich jak Ziemia Bobolicka jest niezmierne ważne dla 

społeczności lokalnej. Tradycje zawierające w sobie wiele wątków folklorystycznych 

ożywiane są nie tylko na scenie, ale również funkcjonują codziennie i od święta. Tradycje te 

są, bowiem nacechowane typowo ludzką potrzebą przeżywania muzyki, ruchu i pieśni. 
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- TKKF RUN 42 – wyróżnienie odebrał Pan Witold Sikorski, Pani burmistrz Mieczysława 

Brzoza zaprezentowała tę instytucję mówiąc, że oficjalnie Ognisko TKKF RUN 42 w 

Bobolicach powstało 4 lutego 2004 r. Jest to data rejestracji w Ewidencji Stowarzyszeń 

Kultury Fizycznej Starostwa Powiatowego w Koszalinie,  ale już mniej więcej od początku 

2002 roku Witold Sikorski, biegający w klubie najdłużej, posługiwał się tą nazwą, podając 

przynależność klubową.   

            Stowarzyszenie RUN 42 bierze czynny udział w biegach na terenie całego kraju, 

zdobywając często zaszczytne miejsca oraz promując kulturę fizyczną, która w dzisiejszych 

czasach jest tak bardzo ważna w panującej obecnie modzie na ,,zdrowy styl życia”. 

Uczestnictwo zawodników z RUN 42 finansowane jest ze środków finansowych członków 

klubu. Jednak tak liczny udział w wielu biegach jest możliwy przede wszystkim dzięki 

wsparciu finansowemu ze strony władz Bobolic, które od dwóch lat przekazują środki na 

działalność w ramach "zadań własnych Gminy Bobolice w zakresie upowszechniania kultury 

fizycznej i sportu na terenie gminy Bobolice".  

            Głównym celem istnienia stowarzyszenia jest rozwój kultury fizycznej, 

upowszechnianie rekreacji ruchowej oraz innych form aktywnego wypoczynku wśród osób 

starszych, młodzieży oraz dzieci. RUN 42 zajmuje się także promocją zdrowia i uczy 

współzawodnictwa sportowego. Dzięki inicjatywie Witolda Sikorskiego mieszkańcy zyskali 

alternatywną metodę na spędzanie czasu wolnego. 

 

- Firma „Contema” – nie był obecny przedstawiciel – Pani burmistrz przedstawiła 

charakterystykę firmy mówiąc, że ,,Contema’’ Sp. z o.o. z siedzibą w Bobolicach jest firmą 

działającą na rynku polskim od 1993roku. Razem z firmą ,,Maribo” Bydgoszcz, a także 

kilkoma firmami kooperacyjnymi ,,Contema” należy do koncernu AB Balticum ze Szwecji. 

 Firma specjalizuje się w produkcji pojemników stalowych o kubaturze od 1 do 18 m3. 

W gamie produktów posiadają pojemniki standardowe oraz specjalne, wykonywane na 

indywidualne życzenie klienta. Posiadają rozbudowany park maszynowy oraz własną 

piaskarnię i malarnię, co zapewnia wysoką jakość i trwałość produktów. 

 Głównym rynkiem zbytu są kraje skandynawskie. Ze względu, iż produkty 

dopasowane są do specyficznych wymagań klientów firma pozyskuje nowych partnerów 

handlowych. 

 W 2006 roku Dziennik ,,Puls Biznesu” potwierdza przynależność firmy Contema Sp. z 

o.o. do elitarnego klubu Gazeli Biznesu –grona najdynamiczniej rozwijających się firm. 

 Właścicielami ,,Contemy” jest Pan Tadeusz Marko-dyrektor, Adam Misztal-prezes 

oraz Zenon Maksymiuk- z-ca prezesa.  

 



 15 

             „Contema” jest jednym z ważniejszych pracodawców na terenie gminy Bobolice. 

Prężnie działająca firma przełamując stereotypy pokazuje, że polskie produkty mogą śmiało 

konkurować z zachodnioeuropejskimi, zarówno pod kątem jakości, jak i ceny.  

 

- Gospodarstwo agroturystyczne ,,Dwór na końcu drogi” Lidia i Franciszek Łoboccy - nie był 

obecny przedstawiciel – Pani burmistrz przedstawiła charakterystykę gospodarstwa mówiąc, 

że Pan Franciszek Łobocki prowadzi gospodarstwo agroturystyczne o łącznej powierzchni 

300 ha od 1994 roku. Zajmuje się również hodowlą bydła ubojowego oraz mlecznego. Mleko 

jest importowane za granicę. Kontrahentem skupującym mleko jest duńska firma ARLA - 

zajmująca się przetwórstwem oraz dystrybucją przetworów mlecznych, która jest 

największym producentem wyrobów mlecznych w Skandynawii i jednym z największych w 

Europie. Gospodarstwo spełnia surowe, unijne wymogi dotyczące hodowli zwierząt i 

pozyskiwania mleka. 

             Pan Franciszek Łobocki podczas Dożynek Powiatowych został wyróżniony przez 

Ministra Rolnictwa, jako Zasłużony dla Rolnictwa. 

 Obecnie przy prowadzeniu gospodarstwa Panu Łobockiemu pomaga syn Piotr. 

             Działania rodziny Łobockich nie ograniczają się jednak wyłącznie do hodowli bydła. 

Całoroczne gospodarstwo agroturystyczne przyjmuje gości z kraju i Europy, propagując tym 

samym piękno lokalnego krajobrazu i uroki nieskażonej cywilizacją przyrody. Rodzinna 

atmosfera i gościnność Gospodarza sprawia, że goście zawsze chętnie wracają do „Dworu na 

końcu drogi”. 

 

Ad. 7. Ocena funkcjonowania Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Bobolicach w 2008 roku i zamierzenia na 2009 rok .  
 

Informacje przedstawiła Pani Jolanta Stępień kierownik Miejsko – Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Bobolicach. Informacje te stanowią załącznik do protokołu.  

Podsumowania tych informacji dokonała Pani burmistrz Mieczysława Brzoza mówiąc, że 

budżet M-GOPS-u na 2008 wynosił 5 mln 900 tyś. zł przy udziale jednego księgowego. Na 

2009 rok 6 mln 100 tyś. zł. zatrudnionych jest 24 pracowników na umowę o pracę i 9 w 

ramach umów cywilno – prawnych.  

1. Funkcjonowanie samego Ośrodka: 

1. Realizacja zadań własnych gminy: zasiłki: celowe, specjalne celowe, okresowe; 

usługi opiekuńcze, dożywianie dzieci i doposażenie w sprzęt, wyposażenie 
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stołówek i miejsc wydawania oraz przygotowywania posiłków, realizacja licznych 

programów osłonowych, dodatki mieszkaniowe. 

2. Realizacja licznych zadań zleconych gminie: świadczenia rodzinne, zaliczki 

alimentacyjne – fundusz alimentacyjny.  

2. Pomoc instytucjonalna  

1. ŚDS – frekwencja wynosi ponad 85% 

2. Świetlica socjoterapeutyczna „Tafla” do której uczęszcza 29 dzieci.  

3. Punkt Przeciwdziałania Przemocy „Sens”, gdzie przyjmuje prawnik, psycholog, 

specjalista pracy z rodziną. W 2008 roku udzielono różnych form pomocy i porad 

dla 271 osób.  

4. Centrum Wspierania Rodziny gdzie przyjmuje logopeda, prawnik, psycholog – 

udzielono 439 porad. 

5. Lokalna Koalicja Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie „Podaj Dłoń” – liczy już 

47 koalicjantów.  

6. KIS „ Skrzydła” – dzięki temu, że jest powołany KIS mogliśmy pozyskać środki na 

prace społecznie użyteczne i dzięki temu wspomożony był remont budynku 

socjalnego w  Opatówku o kwotę ponad 100 tyś. zł. Został złożony wniosek z 

udziałem ZUKiO i otrzymaliśmy środki na „Pielęgnację terenów zielonych”, prace 

będą kontynuowane wiosną. Pieniądze zostały pozyskane na uzielenianie miasta, 

oczyszczanie chodników, ogrodzenie i prace porządkowe na terenie cmentarzy. 

Osoby te przechodzą szkolenie w zakresie porad prawnych, psychologii, 

pedagogiki, z doradcą zawodowym. Celem jest aktywizacja zawodowa i społeczna 

osób długotrwale bezrobotnych i zagrożonych wykluczeniem społecznym.  

7. Magazyn wydawania odzieży i magazyn żywności: jako uzupełnienie systemu 

wsparcia pomocy społecznej poprzez zapewnienie mieszkańcom odzieży, obuwia, 

artykułów żywnościowych.  

8. Programy pomocowe: 

1. Program przeciwdziałania alkoholizmowi i narkomani - kontynuacja 

2. Gminny system profilaktyki i opieki nad dzieckiem i rodziną – kontynuacja 

3. Bezpieczna Rodzina – nowy program 

4. Program pomocy osobom zagrożonym eksmisją uchwalony w 2007 roku – 

nowy program 

5. Programy skierowane do osób niepełnosprawnych „Wesołe Nutki”, „Węzeł 

Przyjaźni”, „Specjaliści w dziedzinie życia” – nowy program 
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6. Realizacja Programu PO KAL 260 tyś. zł w 2008 roku z funduszy unijnych – 

nowy program 

7. Współpraca z organizacjami pozarządowymi „SWIS”, „Przymierze”, 

Stowarzyszenie na rzecz osób „bezdomnych” (Darżewo, Linowo, Pro – Bono 

w Brodzicach, Dom Samotnej Matki w Koszalinie)  

Pani burmistrz powiedziała, że wszystkie w/w działania wpływają w znaczący sposób na 

poprawę jakości życia mieszkańców. A jest to cel nadrzędny w Strategii Rozwoju Miasta i 

Gminy Bobolice oraz Strategii Integracji Polityki Społecznej. O to nam wszystkim chodzi – 

podniesienie jakości życia mieszkańców, to jest cel nadrzędny naszej i Państwa Radnych 

pracy!  

 

Ad. 8. Podjęcie uchwał w sprawach: 
 

Projekty uchwał przedstawił: przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki 

 

1) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2009 rok.   

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Jerzy Nowomiejski przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za” 

 

 2) w sprawie ustalenia Burmistrzowi Bobolic dodatkowego wynagrodzenia rocznego za 

2008 rok,    
 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za” 

 

3) w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki 

przyznawania nauczycielom zatrudnionym w przedszkolu i szkołach przez Gminę 

Bobolice; dodatku motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki prac niektórych innych 
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składników wynagradzania, a także wysokości, szczegółowych zasad przyznawania i 

wypłacania dodatku mieszkaniowego,  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Mieczysława Brzoza zastępca Burmistrza.  

  

Pani Zofia Kęcel przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu przedstawiła opinię 

Komisji. Stanowi załącznik do protokołu.  

 

Uchwała została podjęta 12 głosami „za”, przy 2 głosach „wstrzymujących się” 

 

4)  w sprawie przyjęcia „Programu Profilaktyki Chorób Układu Krążenia wśród 

mieszkańców Gminy Bobolice w latach 2009-2013”, 

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Barbara Mirosławska inspektor ds. ewidencji i 

promocji gospodarczej oraz Pani Elżbieta Dygas pielęgniarka środowiskowa.  

 

Pan Dawid Olearczyk przewodniczący Komisji Zdrowia, Opieki  przedstawił opinię Komisji. 

Stanowi załącznik do protokołu.  

 

Radna Pani Zofia Kęcel podziękowała twórcom tego projektu za przychylenie się do prośby 

Komisji Oświaty za to, żeby Uniwersytet Trzeciego Wieku został chociaż w części objęty tym 

projektem.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”.  

 

5) w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych w Gminie Bobolice na 2009 rok,    

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Jolanta Stępień Kierownik Miejsko – 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bobolicach.  

 

Radny Pan Janusz Koczkodaj powiedział, że zauważył, że kwoty przeznaczone na realizację 

programu z roku na rok wzrastają, zapytał czy tendencja i ilości osób borykających się z 

problemem alkoholowym jest wzrastająca czy program ten coś daje, skutkuje i czy ilość osób 

maleje.  
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Odpowiedzi udzieliła Pani Jolanta Stępień mówiąc, że wzrasta świadomość i zwiększa się 

ilość osób oraz zostaje ujawniony problem alkoholowy, który był zawsze. Rezultaty 

Programu są bardzo duże.      

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”.  

 

6)  w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie 

Bobolice na rok 2009.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Jolanta Stępień Kierownik Miejsko – 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bobolicach.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”.  

 

7)  w sprawie upoważnienia do załatwienia indywidualnych spraw z zakresu 

administracji publicznej.  

    

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Mieczysława Brzoza zastępca burmistrza.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”.  

 

8)  w sprawie planów stałych komisji Rady Miejskiej w Bobolicach na rok 2009.  

 

Pani Bogusława Marchewka Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej przedstawiła plan pracy 

Komisji na 2008 rok. Stanowi załącznik do protokołu.  

 

Pan Jerzy Nowomiejski Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił plan pracy Komisji na 2008 rok. Stanowi załącznik do protokołu.  

 

Pani Zofia Kęcel Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu przedstawiła plan pracy 

Komisji. Stanowi załącznik do protokołu.  

 

Pan Franciszek Łobocki przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska przedstawił plan pracy Komisji. Stanowi załącznik do protokołu.  
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Pan Dawid Olearczyk Przewodniczący Komisji Zdrowia Opieki Społecznej i Porządku 

Publicznego przedstawił plan pracy Komisji. Stanowi załącznik do protokołu.  

  

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”.  

 

9) w sprawie  uchylenia uchwał Rady Miejskiej w Bobolicach.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Krystyna Dobrzańska Sekretarz Gminy.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”.  

 

Ad. 9. Wolne wnioski. 
W wolnych wnioskach głos zabrali: 

Radny Pan Janusz Koczkodaj – powiedział, że jako nagrodzony i wyróżniony w pierwszej 

części sesji chciałby zabrać głos. Powiedział, że w każdej społeczności są jednostki, zakłady i 

instytucje, organizacje, które w jakiś sposób działają i coś tworzą. W miarę możliwości ci, 

którzy chcą działać poświęcają swój wolny czas, swoje siły i w miarę możliwości działania te 

są mniejsze lub większe, niemniej jednak wszystkie te działania są ważne. Ważne jest to, że te 

działania dostrzegane są przez władze samorządowe, a jeśli to jeszcze zostanie w jakiś sposób 

nagrodzone i nagłośnione to daje to tym działaczom i innym osobom bodziec do działania. 

Jest to ważne, że w takim małych miasteczkach coś się dzieje, choć spotyka się takie głosy, że 

w Bobolicach jest nudno i nic się nie robi. A dzieje się naprawdę sporo, było bardzo miło 

dostać od Starosty wyróżnienie, ale docenienie pracy tu na miejscu jest szczególnie ważne.  

 

Radny Pan Zdzisław Strzelczak – powiedział, że zgłosiła się do niego pani, która dzierżawi na 

placu przy cmentarzu kiosk z prośbą o wykupienie tego placu. Z taką prośbą zwraca się do 

Urzędu co rok i nie może dojść do finalizacji tej sprawy. Podatek za użytkowanie wieczyste 

jest bardzo wysoki.  

Odpowiedzi udzielił Pan burmistrz mówiąc, że zasięgnie opinii i rozezna się w temacie.  

Pan Radny Zdzisław Strzelczak poprosił o to, żeby było więcej kontroli Straży Miejskiej i 

Policji w piątki i soboty. Uchwalanie programów profilaktyki nie da nam nic jak nie będzie 

więcej kontrolowania.  

Odpowiedzi udzielił Pan burmistrz mówiąc, że uczuli Straż Miejską o to, żeby 

przeprowadzała więcej kontroli.  
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Pani Krystyna Bugaj – Wójcik – powiedziała, że Przewodniczący Rady idzie na łatwiznę nie 

czytając treści uchwał. Pani Radna powiedziała, że nie otrzymuje materiałów na sesję i 

siedząc z tyłu tak jak na tej sesji z konieczności nie wie o co chodzi i nad czym jest 

głosowanie. Pani radna poprosiła na przyszłość o odczytywanie treści uchwał.  

Odpowiedzi udzielił Pan Przewodniczący Rady Miejskiej mówiąc, że sołtysi i radni na 7 dni 

przed sesją otrzymują materiały na sesję i jest przekonany, że radni wiedzą nad czym głosują. 

Pan Przewodniczący obiecał, że materiały na sesję będzie otrzymywała również Pani Bugaj – 

Wójcik.  

 

Ad. 10 . Zakończenie obrad.  
Pan Zdzisław Czarnecki Przewodniczący  Rady Miejskiej  stwierdził, że porządek obrad 

został wyczerpany w związku z tym ogłosił zamknięcie obrad. 

 

Przy pisaniu niniejszego protokołu wykorzystano nagranie z dyktafonu, zgodnie z §  50 ust. 2 

Statutu Gminy Bobolice.  

Protokołowała: Ewelina Szymańska  

 


